
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde referat 
Tirsdag den 05.09.2023 

Jyllinge matrikel 
Der er sandwich fra kl. 17:30-18:00 
Møde fra kl. 18:00-21:00 
Indkaldt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Indbudt 

Forældre: Jesper van Vliet Tews, Samuel 
Rütsou, Benjamin Salvad, Katja Toft, 
Michael Dinesen, Nicolai Jensen, (afbud) 
Rikke Nord.  
 
Eksternt Medlem: 
 
Elever:  
 
Medarbejdere: Pernille Havblik, Tine 
Liliegren 
 
 
Ledelse: Brian Venneberg, Allan Christian 
Kristensen 
 

Afbud Jesper van Vliet Tews 
Nicolai Jensen 

Møde-
leder 

 Referent  

Punkt Sag Referat 
 

1. 
 
Godkendelse af dagsorden 
 

Godkendt 

 
2. 

Godkendelse af referat Godkendt 

3. Ændring af godkendelsesprocedure af 
referat samt referattype. Herunder 
forretningsorden (Beslutning) 

Referatet skal fremadrettet indeholde de drøftelser 
der er ført på bestyrelsesmødet, et såkaldt 
forhandlingsreferat, i modsætning til tidligere hvor 
der var tale om et beslutningsreferat. Dette kræver 
at forretningsordenen for bestyrelsen ligeledes 
tilpasses. Ledelsen laver udkast til forretningsorden, 
og denne kommer på som punkt på næste 
bestyrelsesmøde. 
 
Ændringen er til for at give den øvrige 
forældrekreds bedre indblik i bestyrelsen og 
skolens virke. 
 
Referatet vil således fremadrettet blive godkendt 
ved næstkommende bestyrelsesmøde, og 
offentliggjort herefter. 
Eventuelle beslutninger kan offentliggøres til 
forældrekredsen via aula. 



 

 

4. Meddelelser fra elevråd 
 

Ingen – elevrådet er valgt men endnu ikke 
konstitueret. Bestyrelsen vil fortsat gerne acceptere 
at der er deltagelse af op til 2 elever fra hver 
matrikel, der er dog maksimalt 2 der kan have 
stemmeret, og det skal være en fra hver matrikel. 
Bestyrelsen henstiller til at det er de samme 2 fra 
hver matrikel der deltager hver gang. Stemmeretten 
følger de valgte. 

 
5. 
 

Budget fremlæggelse 
Skolen fremlægger budget ud fra 
skolebestyrelsens ønsker på seneste møde  
(Godkendelse) 

Ledelsen fremlagde 3 separate budgetter for 
henholdsvis, Gruppeordning, specialelever i 
eksterne tilbud, samt budget for skolen totalt. 
Ledelsen gør opmærksom på at grundet det sene 
tidspunkt i budgetåret, er der ikke 100 procent 
overensstemmelse de 3 budgetter i mellem. 
Bestyrelsen anerkender ledelsens arbejde med at 
udarbejde differentierede budgetter. vi kan fortsat 
ikke kan se pengestrømmene ind og ud af 
gruppetilbuddet, da det stadig blot er indskrevet 
som en samlet ramme / udgift på 9,4 mio. Det gør 
det svært at gennemskue den reelle økonomi bag 
tilbuddet. 
Med baggrund i at der overføres væsentlige midler 
fra almendelen til specialdelen, kan en enig 
bestyrelse ikke godkende budgettet. 
 
Skolebestyrelsen ser frem mod budgetvedtagelsen 
for 2024.   
 
Et medlem udtaler, ”at det har været den bedste 
budget dialog vi har haft, og om end jeg stadigt 
mener vi mangler uddybende oplysninger så 
anerkendende jeg ledelsen for at have frembragt 
bedre data end tidligere.”  

 
 

6.  Orientering og drøftelse af SFO tilbud på 
afd. Jyllinge. (Orientering, drøftelse) 

I forbindelse med tilsynet i SFOérne er der 
udarbejdet et observationsnotat af konsulent fra 
Skole og Børn. Skolebestyrelsen har ønsket at få 
fremlagt rapporterne, og vedhæftet disse til 
dagsordenen, så den øvrige forældrekreds kan få 
indsigt i deres skoletilbud.  Ledelsen har fremsat 
skolebestyrelsens ønske om offentliggørelse af 
observationerne i Skole og Børn-Forvaltningen. 
Hvorfra svaret er kommet, at der er tale om et 
internt arbejdsredskab, og at dette ikke må 
offentliggøres, og heller ikke deles med 
Skolebestyrelsen. 
Bestyrelsen har været i kontakt med foreningen 
skole og forældres jurister der er uenige i 
forvaltningens beslutning, og samtidig anbefaler 
bestyrelsen at rette henvendelse til kommunens 
skole- børneudvalg, med krav om at få udleveret 
rapporterne. Skolebestyrelsen besluttede at følge 
denne anbefaling, og retter henvendelse til SBU 



 

 

hvor i de udtrykker deres utilfredshed i forhold til 
ikke at kunne udføre deres mulighed for at føre 
tilsyn med skolen. 
 
Skoleleder fortæller at der er påsat konsulent til at 
understøtte SFOén i deres arbejde med at udvikle 
SFOén på Jyllinge, og at dette arbejde er opstartet i 
august.  
 
SFOéns medarbejdere planlægger med at 
tydeliggøre rammerne og aktiviteterne i SFOen.  
 
Et medlem af skolebestyrelsen udtrykker kritik af 
skolens ledelse i forhold til at der ikke er fremlagt en 
konkret og skriftlig handleplan for SFOéns 
udvikling. 
 
Et medlem udtaler “jeg mener det er et svigt fra 
skolens ledelse at vi her næsten et år efter første 
tilsyn - et tilsyn vi tidligere er oplyst som kritisk – og 
igen 3 måneder efter det andet tilsyn (også oplyst 
som kritisk) ikke kan få fremlagt en handleplan, 
men derimod oplyses at man er ved at udarbejde 
en, det er simpelthen ikke godt nok.”  
 
Ledelsen kan ikke garantere at fremlægge en plan 

på næste møde, da man afventer den nye afd. 
Leder på Jyll. 
 
Flere fra bestyrelsen mener ikke, at man kan vente 
til ny leder, men forventer at der ligger en plan han 
kan lede ind i. 

 

7. Fastlæggelse møderækken for skoleåret 
2023/2024. Se nedenstående datoer 
(Beslutning) 
 

Nedenstående møderække er vedtaget. 

 
8. 
 

Nedsættelse af budgethøringsudvalg 
(Beslutning) 

SKB valgte Benjamin, Katja, og Samuel.  
Skoleleder rundsender høringsmateriale når det 
foreligger.  
 
 
 

9. Orientering omkring elev og medarbejder 
tilgang/stop 
Formanden fremlægger udkast til samleark 

 
 

I august er 3 elever stoppet og 6 elever startet. 
 
I august er der ikke stoppet personale, der er ansat 
2 pædagogiske afdelingsledere med tiltrædelse 1. 
oktober. Der er tillige ansat en lærer til almendelen, 
også med tiltrædelse 1. oktober 
 
Skolebestyrelsesformanden har fremsendt 
skabelon til behandling af data på skolens drift.  



 

 

Skolens ledelse har forespurgt forvaltningen i 
forhold til hvilke af SKB´s ønsker til dataindsamling 
skolens ledelse kan levere på.  
Skolens ledelse fremlægger denne information på 
kommende skolebestyrelsesmøde. 
 
Skolebestyrelsen ønsker at kunne føre tilsyn med 
skolen. 
Skolens ledelse spørger til om Skolebestyrelsen 
også kunne tænke sig at føre tilsyn med skolens 
pædagogiske liv. Det kunne gøres ved, at være 
undersøgende på skolens pædagogiske praksis.  
 
Bestyrelsen ser gerne at tilsynet med skolen består 
af både normative og summative dele. Så vi 
imødeser meget gerne begge (summative og 
normative data) tilsynet. 
 
 

10. Orientering fra  

 Formand  

 Skoleleder 

 Medarbejder 
 

Intet fra formanden 
 
I forhold til eventuel senere mødetid for 
udskolingselever, har der været en drøftelse blandt 
udskolingslærerne. Såfremt dagen bare bliver 
”skubbet” mener lærerne ikke der vil være nogen 
gevinst. Generelt savner lærerne mere information 
før de kan tage stilling. 
 
Indskolingseleverne deltager pt. i en hockey 
turnering til stor glæde for alle elever. 
 
Der har været afholdt mange forældremøder her i 
skoleårets start. 

11. Evt. Der spørges fra bestyrelsens side til udviklingen i 
antallet af børn i almenklasser på 0. årgang der 
eventuelt måtte have et specialbehov. Ledelsen kan 
ikke besvare dette spørgsmål ud fra et etisk ståsted 
om at udlevere data og viden om enkeltelever, eller 
data som kan henføre til viden om enkelt elever. 
Et bestyrelsesmedlem anbefaler at spørgsmålet 
omkring mobil/smartwatches anvendelse i timerne 
skal adskilles i Skolebestyrelsens drøftelser om 
princip for digitale devices. 

   

3. oktober 
30. oktober 
11. december 



 

 

8. februar 
7. marts  
2. april 
6. maj  
3. juni  


